
T.a.v. Gemeenteraad Krimpenerwaard 

Drijver & Partners 

 

Betreft: Zienswijze FC Perkouw 

 

Berkenwoude 29 maart 2019 

 

Geachte Raad en Drijver & Partners, 

 

Allereerst willen wij een ieder danken voor alle energie en tijd die de afgelopen maanden door 

college en Drijver & Partners (‘D&P’) in het sportaccommodatie plan gestopt is. Als FC Perkouw 

onderkennen wij de noodzaak van een gelijk speelveld na de gemeentelijke herindeling, wat een niet 

eenvoudige zaak is om te realiseren. Na de bekendmaking van de voornemens vanuit het college en 

ontvangst van de schriftelijke reactie op de vragen, blijven voor FC Perkouw een aantal zeer 

belangrijke zaken openstaan, die wij willen bundelen in een drietal hoofdpunten. Deze drie 

hoofdpunten zijn: 

1. Financieel: De financiële implicaties voor FC Perkouw, waarbij nu ongeveer een gat van 

ongeveer 15% van de totale begroting zich voor gaat doen. 

2. Kleine veldje: Het kleine veldje is o.i. vanaf seizoen 2019/2020 al niet meer voor Perkouw 

beschikbaar met alle implicaties van dien. Tevens hebben wij nu zorgen hebben omtrent de 

late planning van het hoofdveld qua renovatie (nu 2025 als wij dat goed begrijpen)  

3. Leefbaarheid: De leefbaarheid in de kern Berkenwoude en de rol van FC Perkouw als geheel 

 

Financiële impact 
 
De ingestelde huur voor FC Perkouw, die voor ons als vereniging nieuw is, is gezien het groter geheel 

en bedoeling van het sportaccommodatie plan, een logisch gevolg. Wij hebben als vereniging zeker 

voordeel gehad ten tijde van de gemeente Bergambacht en begrijpen dat dit niet altijd kan 

voortduren. Waar vooral nu de pijn zit, is dat Perkouw nu in een keer een groot bedrag aan huur 

moet gaan ophoesten. M.a.w., omdat wij nu gelijk getrokken worden met de andere verengingen is 

de absolute verandering in een keer zo groot voor een kleine vereniging in vergelijking met de 

situatie die wij nu ondervinden. Dit is ook terug te vinden in de tabellen, waar wij nu een bijdrage 

hebben van 3 euro, maar nu in een keer naar 32 euro gaan. Wij, en ik denk de andere kleinere 

verengingen ook, gaan daar problemen mee ondervinden. Het vetrekpunt voor ons als vereniging 

door onze lange samenwerking met de gemeente Bergambacht, is anders dan voor andere 

verenigingen, hetgeen impliceert dat FC Perkouw absoluut en in percentages de grootste verhoging 

voor zijn kiezen krijgt. Dat is voor de club een zeer zorgelijke ontwikkeling. 



 

Verder is het aspect rond de bijdrage van de onderhoudsvoorziening, die, zoals het er nu naar 

uitziet, gaat stoppen. Mede door deze bijdrage kunnen wij ons complex prachtig onderhouden en 

doen we eigenlijk meer dan dat. Mede door inzet van vele vrijwilligers, ligt het complex er mooi bij, 

zijn recent zelfs de beschoeiingen en grond over de hele lengte opgeknapt en hebben wij het dak 

ook nog eens vervangen van het hele pand met eigen middelen. De besparingen die wij de 

gemeente brengen, zijn o.i. aanzienlijk. Wij kunnen nu juist dingen goed, efficiënt en direct 

aanpakken met betrokken vrijwilligers die een stap extra doen.  

Wij maken ons daarbij ernstige zorgen over de bereidbaarheid, efficiëntie en toewijding die de 

gemeente kan geven om ons complex mooi te houden zoals het nu is. Zodra de gemeente taken over 

gaat nemen, zal dit naar ons idee juist meer gaan kosten en minder output opleveren. Door deze 

maatregel moeten wij met sommige onderhoudswerkzaamheden direct stoppen omdat wij nu 

gelden ergens anders aan moeten alloceren om het begrotingsgat te dichten. Dit zal ook ten koste 

gaan van investeringen in de verenging zelf zoals in jeugd of jeugdactiviteiten  

Zo moeten wij qua begeleiding en investering in de jeugd zaken gaan heroverwegen. Nu kunnen wij 

nog middels de vrijwilligersvergoeding regelingen, goede en waar mogelijk gediplomeerde 

jeugdtrainers inzetten. Zij weten hoe ze kinderen moeten begeleiden en enthousiasmeren. Dit zou 

qua kostenstructuur nu ook mogelijk weg kunnen vallen door de financiële impact opgenomen in dit 

plan. Door het wegvallen van deze vergoeding zal onze begroting ineens met een gat van 15% van 

onze begroting komen te zitten, de huur meegerekend.  

Kleine veldje (aangemerkt als overcapaciteit van 0,34) 

Vorig jaar is het kleine veldje al te nauwer nood goedgekeurd door de KNVB na twee keer te zijn 

afgekeurd. Met name de toplaag is helemaal versleten en wij verwachten dat voor het nieuwe jaar 

(indien deze niet vervangen wordt), het veld al afgekeurd zal worden. Wij hopen natuurlijk van niet, 

maar het veldje is echt op en dient naar onze mening zeer snel vervangen te worden. Conform 

afspraak en planning staat dit het veldje gewoon op de rol voor 2019.  

Hierbij speelt ook een veiligheidsaspect een rol. Een van de redenen voor de afkeuring was, dat het 

veld maar ook tegels en grond om het veld waren verzakt en gevaarlijke situaties rond het veld mee 

brengen (dit is ook door de KNVB geadresseerd). Wij hebben dit opgelost via eigen werkzaamheden, 

maar dit zal nu ook worden heroverwogen door ons vanuit financieel oogpunt, als de KNVB dit 

wederom constateert. Voor de gemeente resulteert dit mogelijk in een aansprakelijkheidsrisico, 

want als Berkenwoude jeugd hier nu op speelt, zijn gevaarlijke situaties niet uitgesloten met alle 

gevolgen van dien. 

Ten tweede kunnen wij met het veldje de wedstrijden beter ‘spreiden’ waardoor de dag voor 

vrijwilligers op een sportvereniging minder lang duurt. Wij voorzien (en niet alleen voor ons maar 

ook voor andere verenigingen) grote problemen om vrijwilligers enthousiast te krijgen als ze op 

zaterdagavond nog om 18u ergens moeten gaan spelen. Er wordt gerefereerd aan het hockey, maar 

die zijn in de herfst/wintermaanden lang niet zo actief als voetbal. Naar ons idee is overcapaciteit 

wellicht financieel ongunstig, maar de algemene impact op de vereniging, zeker qua vrijwilligers, is 

juist wel gunstig en zien wij als een investering om mensen actief en betrokken te houden.  



Ten derde, indien het kleine veldje snel niet meer beschikbaar is, dan verwachten wij dat de toplaag 

van het hoofdveld veel eerder dan 2025 aan de beurt is. Naar ons idee is de huidige planning al te 

laat. Zelfs als het kleine veldje vervangen wordt, is o.i. 2025 veel te laat omdat het veld vele malen 

intensiever gebruikt wordt ook door scholen. Dit versnelt de reservering en naar ons idee 

compenseert juist het kleine veldje qua kosten een snellere afschrijving van het hoofdveld. De 

begrote extra kosten van EUR 325.000,- jaarlijks voor de gemeente zijn volgens ons al inclusief de 

investeringen in de overcapaciteit van de velden in de Krimpenerwaard, maar exclusief de 

huurbijdragen van derde partijen (scholen etc.). Er zou dus begrotingstechnisch ruimte moeten zijn, 

indien de Raad het voorstel accordeert.  

Als laatste, doen wij een morele oproep. Het veldje bij de voetbal is het enige veldje in de hele kern 

Berkenwoude. Er is nog wel een aan de Kerkweg, maar daar zullen (hopelijk) huizen gebouwd gaan 

worden. Een mooi veldje, dat goed onderhouden en veilig is, trekt jeugd en houdt jeugd sportief en 

gezond.  

Leefbaarheid Berkenwoude en FC Perkouw 

Wij hebben het in de vragenlijst al gemeld, maar wij zouden het significant uitbreiden van het aantal 

huizen in Berkenwoude hard toejuichen. Wij hopen dat daar plannen gemaakt voor kunnen worden. 

Dit is vooral van belang om het dorp leefbaar te houden, wat een positief effect heeft op de club. 

Omdat het dorp en dus de club klein zijn, hebben fluctuaties in ledenaantallen zeer veel financiële 

invloed. 10 leden meer of minder is qua contributie en bar omzet voor ons al zeer fors, terwijl 10 

leden meer of minder bij een grotere club eigenlijk soms al wordt toegejuicht omdat er al zoveel 

leden zijn. Door de vergrijzing, ontbreken van middenstand en veel bedrijven (Ammerstol kan nog 

enigszins profiteren van Bergambacht en Gouderak heeft veel bedrijvigheid), wordt FC Perkouw naar 

ons idee harder geraakt en zullen ongetwijfeld ook Gouderak en Ammerstol even moeten slikken. 

Hoewel wij er nu organisatorisch en financieel goed op staan, is dat voor de toekomst nog moeilijk te 

bevestigen. Door minder financiële middelen kunnen we die leefbaarheidsbijdrage als club ook 

minder garanderen, wat impact zou kunnen hebben op het dorp als geheel. Wij hopen dat dit niet 

uitkomt en wij met alle plezier deze rol kunnen blijven vervullen. 

Slotwoord en aanbeveling 

Perkouw zou Perkouw niet zijn, als wij voor ons bestaan blijven knokken. Wij hebben moeten 

vechten voor ons veld (14 jaar lang geen eigen veld) en voor zo veel meer gedurende onze 47 jaar. 

Wij hopen dat de gemeente daarin ons tegemoet kan komen door (1) de financiële impact zo laag 

mogelijk te houden, (2) het onderhoud met bijdrage in stand te houden, (3) het kleine veldje te 

blijven onderhouden en conform planning mee te nemen en (4) Perkouw als belangrijke partner in 

de leefbaarheid van de kern te erkennen en middelen te bieden om dat te handhaven. Daartoe 

stellen wij het volgende voor: 

1. Wij begrijpen en onderkennen, dat het nieuwe aspect voor Perkouw van huurbetaling 

noodzakelijk is. Echter, wij doen een beroep om deze zo laag mogelijk te houden, zeker 

gezien de relatieve en absolute hele grote stijging voor FC Perkouw. Verder stellen wij voor 

deze pas vanaf 2022 in te laten gaan. Op deze wijze kunnen alle verenigingen tijdig 

maatregelen nemen.  



2. Wij zouden de vergoeding van groen in stand willen houden. Met onze bewezen inzet, blijft 

het complex mooi zoals het is, zal elke euro beter benut worden en naar ons idee levert dit 

de gemeente alleen maar financieel voordeel op, omdat de gemeente (i) zelf niet zaken 

hoeven in te huren, (ii) geen derde partijen hoeft in te schakelen en (iii) ook minder 

personeel hoeft aan te nemen. Wat een derde ingehuurde partij met drie mensen doet, 

doen wij met één vrijwilliger van Perkouw! 

3. Directe vervanging en aanhouden van het kleine veldje ter gebruik. Niet alleen voor ons als 

club, maar ook uit belang voor vrijwilligers, jeugd, leefbaarheid. Verder zal naar ons idee een 

kostenbesparing voor het hoofdveld worden gerealiseerd wat minder snel afgeschreven 

hoeft te worden.  

4. Houd Berkenwoude leefbaar met woningen en meer aandacht voor de jeugd, waarin wij een 

rol willen blijven spelen. Dit plan, hoe begrijpelijk ook, is voor ons nu een pas op de plaats en 

dat zal zeker invloed hebben op onze keuzes qua allocaties van middelen. Berkenwoude ligt 

redelijk ‘alleen’ in de polder zonder middenstand en weinig bedrijven, waarin ten opzichte 

van welke andere vereniging / dorp dan ook verschillen. 

 

Wij wensen een ieder succes met de beraadslagingen en zijn voor nader overleg altijd beschikbaar! 

 

Namens het voltallige bestuur van FC Perkouw 

Wim van Wijngaarden (voorzitter)   Dirk Both 

Sebastiaan Docters van Leeuwen (secretaris)  Ton Verdoold 

Eric van der Wouden (penningmeester)   Arie Plug 


